

Call for Papers

Die Gesellschaft Ungarischer Germanisten (GuG) und das Germanistische Institut der Eötvös-Loránd-Universität Budapest laden Sie zur Konferenz im Rahmen der Jahrestagung der Gesellschaft ungarischer Germanisten ein.

GuG 2026: Aktuelle Forschungen in der Germanistik, Skandinavistik und Niederlandistik

Die Konferenz bietet ein Forum für aktuelle Forschungsarbeiten aus der Germanistik, Skandinavistik und Niederlandistik und fördert den wissenschaftlichen Austausch zwischen etablierten Forschenden und Nachwuchswissenschaftlerinnen und -wissenschaftlern.

Zeit: 14.–15. Mai 2026

Ort: Germanistisches Institut der Eötvös-Loránd-Universität Budapest
H-1088 Budapest, Rákóczi út 5.

Konferenzsprachen: Deutsch und Englisch

Geplante Sektionen:

1. Neobarocke Literaturen im Fokus aktueller Forschung
2. Kulturvermittlung im Wandel: theoretische und praktische Perspektiven
3. Diskurse im Spannungsfeld von Sprache, Kultur und Literatur
4. Aktuelle Herausforderungen und Innovationen in der Fremdsprachendidaktik
5. Entwicklungen, Brüche und Kontinuitäten in Literatur und Sprache der Deutschen in Ungarn
6. Studentische Sektion (auch Vorträge auf Ungarisch sind möglich)

Beitragsformate:

Erwartet werden Sektionsvorträge mit einer Dauer von 20 Minuten (zzgl. Diskussion).

Die Anmeldung erfolgt durch die Zusendung des beigelegten Anmeldeformulars sowie der Überweisung der Konferenzgebühr. Im Falle eines Konferenzbeitrags bitte auch ein Abstract von ca. 15 Zeilen beizulegen. Abstracts sollten das Thema, die Fragestellung sowie den theoretischen und/oder methodischen Zugang des Beitrags klar erkennen lassen.

Kontaktadresse: germanistik@btk.elte.hu (Senden Sie das Anmeldeformular bzw. das Abstract bitte an diese Adresse!)

Anmeldefrist: 30. 4. 2026

Konferenzgebühr: Vollgebühr: HUF 10.000,-. Ermäßigte Gebühr für GuG-Mitglieder, die auch an der Jahresversammlung der GuG teilnehmen: HUF 5.000,- Die Zahlungsmodalität ist einem getrennten Dokument ausgeführt.

Die Organisatorinnen und Organisatoren freuen sich auf zahlreiche Einreichungen und auf eine anregende wissenschaftliche Diskussion.

Call for Papers

The Hungarian Society of Germanists (GuG) and the Institute of German Studies at Eötvös Loránd University, Budapest, cordially invite you to participate in the conference held as part of the annual meeting of the Hungarian Society of Germanists.

GuG 2026: Current Research in German Studies, Scandinavian Studies, and Dutch Studies

The conference provides a forum for the presentation and discussion of current research in German Studies, Scandinavian Studies, and Dutch Studies. It aims to foster scholarly exchange between established researchers and early-career scholars.

Date: 14–15 May 2026

Venue: Institute of German Studies, Eötvös Loránd University, Budapest
H-1088 Budapest, Rákóczi út 5.

Conference languages: German and English

Planned Sections

1. Neo-Baroque Literatures in the Focus of Contemporary Research
2. Cultural Mediation in Transition: Theoretical and Practical Perspectives
3. Discourses at the Intersection of Language, Culture, and Literature
4. Current Challenges and Innovations in Foreign Language Didactics
5. Developments, breaks, and continuities in the literature and language of Germans in Hungary
6. Student Section (presentations in Hungarian are also possible)

Presentation Formats:

The conference invites section papers of 20 minutes (followed by discussion).

Registration is completed by sending the enclosed registration form and transferring the conference fee. If you are presenting at the conference, please also enclose an abstract of approximately 15 lines. Abstracts should clearly indicate the topic, the research question, and the theoretical and/or methodological approach of the paper.

Contact address: germanistik@btk.elte.hu (Please send the registration form and abstract to this address!)

Conference fee: Full fee: HUF 10,000. Reduced fee for GuG members who also attend the GuG annual meeting: HUF 5,000. The payment terms are set out in a separate document.

The organizers look forward to receiving numerous submissions and to engaging in stimulating scholarly discussions.